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Orientering til kommunetstyret torsdag 13. februar 2020. 
- Oversikt og synleggjering av tilsegn om løyvingar gjort frå næringsfondet i 2018. 

 

I denne oversikten finn ein: 

- dei kommunale fellestiltaka som har motteke stønad, (pkt. 1 – ) med kort statuskommentar. 

- dei private tilskotmottakarane som har motteke stønad (pkt. ), samt deira eigne vurderingar. 

 

Kommunale fellestiltak 

 

1. Hurtiglader for el-bil, Mo. 
 

Løyving: kr. 400 000,- i tilskot. Kr. 160 000,- av dette vart refundert frå Enova. 
Ytterlegare kr. 60 000,- vert finansiert frå Osterfjorden næringssamarbeid (2020). 
 
Satt i drift 28. oktober 2018. 
 

 
2. Næringsutvikling 2028 – 2038 

 
Løyving: kr. 90 000,- i tilskot. 
 
25. april 2019:  Gjennomført workshop med formannskapet  
7. mai 2019:  Sluttrapport frå MK Norway levert. 
 
Står att: 
- Gjennomgang og drøfting av sluttrapport i formannskapet. 
- Vurdering av prosessen vidare, formannskapet. 

 

 

Tiltak i regi av privatpersonar og private føretak. 

 

Følgande spørsmål vart sendt dei som hadde fått løyvd midlar: 

a) Har du motteke løyvd stønad? 

b) Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

c) Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

d) Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 
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1. Running Minks Siberian Husky v/ Alexandra Mink 

Tilsegn om tilskot/lån 

Kr. 18 000,- i tilskot 

Føremål 

Forstudie. Avklaringar knytt til etablering og drift av siberian husky og sledeopplevingar retta mot 
reiselivsmarknaden. 

Har du motteke løyvd stønad? 

Ja. Fekk tilskudd fra Modalen kommune for å kunne gjennomføre forprosjekt til Running Minks 
Siberian Husky. Innen dette prosjekt henta eg inn konsulent som jobber med bedriftsutvikling og 
som utarbeidet en bedriftsplan/strategiplan  i samarbeid med Alexandra Mink (daglig leder i 
Running Minks Siberian Husky). Denne plan ligg i grunn for den daglige arbeid med å utvikle 
Running Minks. 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

I etterkant av dette arbeid har Running Minks Siberian Husky fått ny logo til markedsføring, 
nettside på 3 språk (norsk, engelsk og tysk), utarbeidet konkrete produkter/produktpakker og 
gjennomført testturer og bygget om kennelanlegget så det er mer besøksvennlig. I tillegg hatt 
Mattilsynet på befaring.  
Hatt flere møter med evtl. fremtidige samarbeidspartner og er i tett kontakt med VisitBergen.  
 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

 

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Innen 2020 vil det bli en tett sammenarbeid med VisitBergen og vi vil tar i mot flere gjester.  I 
fremtiden satser vi på at Running Minks er en attraktiv reiselivsaktør i Hordaland som er med på å 
sette Modalen på reiselivskart. Alexandra Mink er også styremedlem i IModalen AS og jobber fram 
reiseliv i Modalen 

 
 
2. Nøttveit næringspark v/ Einar Sofienlund 

Tilsegn om tilskot/lån 

Kr. 460 000,- i tilskot. 

Føremål 

Etablering av småskala kompetanseklynge på Nøttveit (gnr/bnr 73/1 og 2) som skal vere knytt opp 
mot utvikling av fornybar energi. Her planlegg han å utvikle samarbeid med andre aktørar kor ein 
med utgangspunkt i vasskraftressursane skal kunne ta steg vidare.  
Søknaden rettar seg mot å få bygd og satt i drift eit lokalt næringsbygg på Nøttveit som skal kunne 
ivareta fleire funksjonar. 

Har du motteke løyvd stønad? 

Jeg har mottatt stønad 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

Prosjektet er ferdigstilt  

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Ja, dette var helt klart en utløsende årsak og også en inspirasjon for å satse på et næringsbygg.  

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Vi er jo i en hektisk byggefase for kraftverket og næringsbygget er derfor i full bruk både som 
kontor, møterom og gjesterom for arbeiderne. For fremtiden vil det forbli kontor for mitt 
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rådgivende ingeniørselskap, samt administrasjonsbygg for Sofienlund Holding as som eier og 
drifter diverse småkraftverk i Norge.  

 
 
 
 
3. Jan Roald Myking 

Tilsegn om tilskot/lån 

Kr. 10 000,- i tilskot 
kr. 20 000,- i tilskot 

Føremål 

Undersøkje marknadspotensialet og det økonomiske grunnlaget for 2 ulike båtprosjekt på 
Osterfjorden med stopp i kommunane Vaksdal, Modalen og Osterøy. Skape aktivitet og gje 
grunnlag for verdiskaping i regionen. 2469 Reiselivsutvikling v/ Trond Amland utarbeidde rapport. 
Denne vart presentert for NUI, Modeln kommune, Osterøy kommune og Bergen reiselivslag. 
Bergen reiselivslag er oppmoda om å ta prosjektet vidare. 

Har du motteke løyvd stønad? 

Ja 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

Forprosjektet vart avslutta som planlagt. Det er ikkje arbeidd vidare med prosjekta etter framlagt 
rapport. Bergen reiselivslag er oppmoda om å vidareføre prosjektet. 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Utan stønad frå næringsfondet hadde det ikkje vore mogleg å gjennomføre forprosjekt med 
marknadsvurdering. 

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Uansett konklusjonar og risikovurderingar har ein no eit grunnlag å arbeide vidare med. Ei løysing 
kan vere å organisere vidare arbeid i eit samarbeidsprosjekt der Bergen reiselivslag tek ansvaret 
vidare. Bergen reiselivslag har i januar kalla inn til møte for drøftingar. 

 
 
 

 
 
4. SeaCamp AS (2017) 

Tilsegn om tilskot/lån 

Tilskot kr. 500 000,- 
Lån kr: 453 750,- 

Føremål 

Etablering av gründerhus. Verksemda har inngått foreløpig avtale med eigar av «Mosand-huset» 
om overtaking og ynskjer å restaurere, tilretteleggje og utvikle bygget og staden. Det vert lagt opp 
til aktivtetar som utleige av rom/leilegheit, kontorutleige, lagerutleige, utleige av godkjent 
kjøkken, festlokal, bryggeri, samt oppstilling/drift  av oppstillingsplass for bubil/campingvogn 

Har du motteke løyvd stønad? 

Rest til utbetaling: kr. 100 000,- i tilskot. 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

Status er at avtalen med Knut Moe har utgått, og flytter campingplassen til å gå runde huset.  
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Ved større arrangementer må plassen leies, noe Modalen Camping ikke har økonomi/sikkerhet til 
å gjøre pdd... 
Jobber med å få arrangert diverse arrangement (private) i og rundt eiendommen. 
Jobber med å få inn nyetableringer i huset (leie). 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Ja, uten tilskudd hadde vi ikke kunne kjøpt hus/eiendom. 

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Vi jobber sakte men sikkert mot å etablere en campingplass med det mest nødvendige slik at 
campinggjester får et minneverdig opphold i Modalen. Vi jobber også på sikt for å leie ut 
bygget/leilighet. Dette blir vi ikke rik på, men kan være et av mange bidrag til at turismen i 
Modalen får et løft. Per dags dato har vi Frisør og Modøl som inntektskilde. Dette dekker ikke 
rentekostnader i vinterhalvåret, men går ca. i 0,- i løpet av året. Vi har ikke økonomi pdd til å 
betale ned lån. 
Vi håper at større turisme og arrangementer i Modalen skal bidra til at vi får en levedyktig 
økonomi i løpet av 2-3 år. Samtidig som at lager/leilighet blir utleid. 

 
 

 
5. Modalen låvebakeri Kristin Nåmdal og Sigrun Dale 

Tilsegn om tilskot/lån 

(Forsprosjekt i 2017) 
Lån: kr. 208 125,- 
Tilskot: 208 125,- 

Føremål 

Søkjarane ynskjer å etablere minibakeri og lokalproduktutsal i Sognafloren på Mo. Verksemda sine 
forretningsidèar er:  
levere til brød til bedrifter, innbyggjere og tilreisande. Formidle lokalproduserte varer. Tilby kurs i 
tradisjonsmat, samarbeide med Mo skule om ungt entrepenørskap, samt bli ein arena for 
tradisjonsformidling av matkultur. 

Har du motteke løyvd stønad? 

Tilskot er utbetalt. 
Lån kr. 50 000,- er utbetalt. 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

Våren 2018 gjennomførte vi ei rekke fysiske tiltak. Det var ombygging av silobygget for å etablere 
godkjent kjøkken i Sognafloren. Vi la inn vann, strøm, isolerte og bygga inn heile silorommet til eit 
tørt og funksjonelt kjøkken. Det var eit kostnadskrevande prosjekt, silodelen var eit ope 
betongbygg i dårleg forfatning. For å få eit funksjonelt rom måtte vi fullisolere og støype nytt golv. 
 
Vi klarte å halde framdrift og veka før Modalsdagane fekk vi omnen på plass og elektrikaren 
arbeide, mens eg satte deig til opning og Sigrun vaska ut.  Vi greidde det med dyktige lokale 
handverkarar og familiens hjelp. 2. juli var opning med fullt besøk  – Vi nådde målet i søknaden 
«Dersom finansiering av prosjektet kjem på plass har vi mål om å opne lokale for bakeridrift og sal 
av lokale produkt sommaren 2018.» 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Vi kunne ikkje gjennomført dette prosjektet utan tilsegn frå næringsfondet.  Dette er eit prosjekt 
med høg grad av risiko, og det ville vere utfordrande å få lån i privatbank utan stor eigenkapital 
eller pant i hus. Det er ein del grunnlagsinvesteringar og utstyr som måtte på plass for å kunne ta 
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lokalet i bruk og det var store investeringskostander ved oppstart, som kjøkken, straum og vann. 
Det er utbetalt over kr. 230 000,- til dette arbeidspenger til håndverkarane.   
Vi har både kjøpt nytt og brukt utstyr. Bakaromnen var den største enkeltinvesteringen utover 
oppgradering av lokalet. Førstegangsinvesteringer til bakeroven var på ca.kr. 90 000,-  og  brukt 
eltemaskin kr. 35 000,- i tillegg kjem mellomanna vask, oppvaskmaskin,kjøkkenutstyr, kaffimaskin 
og kjøkkeninnreiing fra IKEA. 
Vi tok ut heile tilskotet på kr. 208 125,- frå Næringsfondet og kr. 50 000,-  i lån til prosjektet.   

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Vi vil og gjerne vidareutvikle konseptet med sal av lokaleprodukt, bygge salgshyller og få til eit meir 
profesjonelt system for vidaresal. Vi vil og gjerne ha kurs og samlingar i formidling av lokalmat.  Vi 
planlegg for eit nærare samarbeid med Mo skule med utgangspunkt i ungt entrepenørskap. 

 
 
 
6. iModalen AS 

Tilsegn om tilskot/lån 

Tilskot: kr. 576 250,- 

Føremål 

Reiselivsaktørane i Modalen (8 stk. pr. søknadstidspunkt) er organisert gjennom iModalen og 
søkjer om tilskot frå Modalen kommune sitt næringsfond til å gjennomføre:  
Organisasjonsutvikling: kostnader knytt til å finanisere ein prosjektstilling i 30 % over ein periode 
på 3 år, og som skal arbeide fram reiselivsprodukt og marknadsføre desse. 

Har du motteke løyvd stønad? 

2/3 er utbetalt. 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

iModalen har inngått nærmere samarbeid med VisitBergen, med kjøp av Markedsføring igjennom 
de. Vi har i 2019 fått ferdigstilt websiden iModalen og nå også med engelsk tekst. 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Uten stønad fra Næringsfondet ville iModalen ikke fått til utvikling av websiden. 

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

iModalen er framdels under utvikling, men vi ser positive ting i utvikling. 

 
 
 
7. Testlab Vest AS 

Tilsegn om tilskot/lån 

Lån: kr. 204 072,- 
Tilskot: 204 072,- 

Føremål 

Etablering av tilslagslaboratorium for prøvetaking av m.a. steinprodukt. Prøvetakinga skal dekkje 
produsentar sine behov for produksjonskontroll. Det skal i tillegg utførast konsulentverksemd 
m.o.t. sertifisering og kvalitetskontroll. Kundesegment er alle firma som produserer 
steinmaterialar (jfr. aktuelle NS-standardar omtala i søknad.) 

Har du motteke løyvd stønad? 

Tilskot på kr. 204 072,- er itbetalt. 
Lån: ikkje anmoda utbetalt. 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 
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Oppstarten har gått tregare enn eg forestilte meg på forhånd. Ein arbeidsom og lang prosess for å 
bli eit sertifisert laboratorium, må ta noko av skulda for dette. Når det er sagt så er Testlab Vest i 
dag eit sertifisert klasse H laboratorium og har fått fleire oppdrag som følgje av dette. Testlab Vest 
har hatt jevnt med oppdrag og fullt arbeid for ein person siden mai 2019. No i Vinter får vi fire, 
nye, store kunder som jevnlig skal ha utført produksjonskontroll på sine produkter. På bakgrunn av 
dette har vi fra og med 20.01.2020 annsatt ein ny laborant i 60% stilling for å ta unna den økende 
arbeidsmengden. 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Modalen Næringsfond sine lån og tilskuddsordningar har vore heilt avgjerande for at eg skulle ta 
risikoen og starte med dette. Kapitalbehovet var rett og slett for stort til at dette kunne realiserast 
av meg utan støtte frå Modalen Næringsfond. 

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Framtidsutsiktene for Testlab Vest ser forholdsvis lyse ut. Vi ser økende oppdragsmengde og 
kundene virker fornøyd med prisnivå og kvaliteten på utført arbeid  
Kort fortalt: Testlab vest AS startet i 2018 og har pr i dag 1,6 årsverk. 

 
 
 

Landbruk 
 
Ann-Jorunn Farestveit 

Tilsegn om tilskot/lån 

Tilskot: kr. 95 000,- 

Føremål 

Innkjøp av plog og åkersprøyte. 

Har du motteke løyvd stønad? 

Har motteke stønad. Plog, åkersprøyte. 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

Status er at utstyret er brukt ein sesong. 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Det er viktig for drifta at eg kunne kjøpa dette utstyret. Traktorsprøyta: Ynskjer å drive integrert 
landbruk. Dette utstyret skal godkjennast kvart femte år, og den gamle var ikkje i orden. Viktig at 
utstyret gjer nøyaktig arbeid, då det ikkje er ynskjeleg å bruka meir sprøytemiddel enn naudsynt.  
Har autorisasjonsbevis. Dette for å kunna utføra arbeidet sjølv og sleppa å leiga. Då må ein også ha 
utstyr som fungerer godt. På denne sprøyta er det og vasketank + ein tank med reint vatn som kan 
brukast ved uhell (søl av sprøyteveske på kroppen). Viktig for HMS.  
Godt og godkjent utstyr er viktig, men det kostar også pengar. God hjelp i støtte frå 
næringsfondet. 
 
Plog: Ei god pløgsle er viktig for eit godt resultat. Den gamle plogen var kjøpt brukt for mange år 
sidan og var no skeiv og gjorde dårlig arbeid. Det var heller ikkje så lett å skaffa delar lenger. 

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Ynskjer å fortsetja drifta. Vil utvikla garden vidare. Møter fleire utfordringar i framtida med t.d krav 
til lausdrift. Men ynskjer å fortsetja med mjølkeproduksjon. 

 
Ann-Jorunn Farestveit 

Tilsegn om tilskot/lån 
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Tilskot: kr. 93 440,- 

Føremål 

Tilskot til kjøp av ny traktor. Den traktoren ho har i dag er frå 1992, og ho ynskjer å bytta for å få 
ein meir driftssikker traktor som vil betra HMS (helse, miljø og sikkerhet) .  
Ho er heiltidsbonde og driv med kjøtt- og mjølkeproduksjon på storfe.  

Har du motteke løyvd stønad? 

Har motteke stønad. 

Kva er status for prosjektet ditt pr. 16.11.19? 

Status er at utstyret er brukt ein sesong. 

Var det viktig for prosjektet ditt at du fekk stønad frå næringsfondet? Evt. på kva vis? 

Traktor: den gamle traktoren er 1992 mod. Denne har eg hatt sidan eg var 18 år. Ny traktor er 
enklare å betjene, meir effektiv og ikkje minst er HMS betre. 

Korleis vurderer du framtidsutsiktene til prosjektet/verksemda di? 

Ynskjer å fortsetja drifta. Vil utvikla garden vidare. Møter fleire utfordringar i framtida med t.d krav 
til lausdrift. Men ynskjer å fortsetja med mjølkeproduksjon. 

 


